

Eurostat: Bulgaria, Ungaria si România, ultimele în UE după salariul minim pe economie

Peste două treimi din statele membre ale Uniunii Europene (21 din 27 de țări membre) aveau la 1 ianuarie 2021 un salariu minim pe economie, care în general avea o valoare mai mică de 700 de euro pe luna în est și de peste 1.500 de euro pe luna în nord-vestul blocului comunitar, arată datele publicate vineri de Oficiul European de Statistică (Eurostat).

La începutul acestui an, zece state membre din estul UE aveau salarii minime sub 700 de euro pe luna: Bulgaria (332 euro), Ungaria (442 euro), România (458 euro), Letonia (500 euro), Croația (563 euro), Cehia (579 euro), Estonia (584 euro), Polonia (614 euro), Slovacia (623 euro) și Lituania (642 euro).

În alte cinci țări membre UE, în special din sudul blocului comunitar, erau salarii minime cuprinse între 700 și ușor peste 1.100 de euro pe luna: Grecia (758 euro), Portugalia (776 euro), Malta (785 euro), Slovenia (1.024 euro) și Spania (1.108 euro).

Restul de șase state membre UE, toate din în nord-vestul blocului comunitar, aveau salarii minime de peste 1.500 de euro pe luna: Franța (1.555), Germania (1.614), Belgia (1.626), Olanda (1.685), Irlanda (1.724) și Luxemburg (2.202).

Comparativ, salariu minim federal în SUA era de 1.024 euro pe luna în ianuarie 2021.

Singurele state membre care nu au încă un salariu minim pe economie sunt: Danemarca, Italia, Cipru, Austria, Finlanda și Suedia.

În rândul celor 21 de state membre ale Uniunii Europene, salariul minim cel mai mare din UE este de 6,6 ori mai mare decât cel mai mic. Totuși, disparitățile sunt considerabil mai mici după eliminarea efectului diferențelor de preturi. Salariul minim în Uniunea Europeană variaza între 623 PPS (paritatea standard la puterea de cumpărare, n.r.) pe luna în Bulgaria până la 1.668 PPS în Luxemburg, ceea ce înseamnă că salariul minim cel mai mare din UE este de 2,7 ori mai mare decât cel mai mic.